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SKUP§TINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

I
Po§tovani predsjednice,

I
I

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na posIaniCka pitanja postavljenatokom
Premijerskog sata odrzanog 29. aprila 2020. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanicima.

Dujko Matkovic



Klub poslanika Demokratskogfronta, Andrija Mandic

POSLANICKO PITANJE

Zasto niste prihvatili i ucinili javnim set urgentnih mjera pomoci gradanima zbog epidemije
koronavirusa koji je predlozio Demokratski front, a isti ukljucuje finansijsku pomoc svakom
maloljetnom gradaninu u visini pola minimalne zarade, dodjefu paketa neophodnih proizvoda
SVAKOM domadnstvu, komplet zastitne opreme od zarazne bolesti SVAKOM gradaninu Crne

Gore, sadni materijai i dubrivo za godisnje potrebe SVAKOM domadnstvu koje ima mogucnost

proizvodnje hrone, sto ga dni u svemu naprednijim od oskudnih vladinih mjera. Kada se uzme u
obzir da^^zakon DF-a obezbjeduje visestruko vecu finansijsku podrsku gradanima nego sto je to
opredijelio Vas kabinet, i kada se uzme u obzir da u tom prediogu nema nikakve partijske,
nadonalne, rodacke i posiovne selekdje, za raziiku od onog sto je do sada radio NKT, mi od Vas

ocekujemo odgovore na jednostavna pitanja: Ko Vam je dao za pravo da borbu protiv

koronavirusa zioupotrebite tako sto cete je pretvoriti u izbornu kampanju DPS-a? Sta misiite kako

se osjecaju gradani Crne Gore, redmo oni koji ne pripadaju Vasoj kliki, a koji zive po pravilima

polidjskog casa? Mozete H da pretpostavite kake rozgovore vode porodice onih koje ste, bez

uvodenja vanrednog stanja uhapsiH, porodice dji su ukucani preminuli a nisu mogli
dostojanstveno da sahrane najdraze, vjerujud ljudi kojima ste uskratili zagarantovane vjerske

slobode i svi oni drugi kojima ste nanijeli nenadokadivu stetu ziouptrebljavajud moc vlasti kojom

raspolazete?

Koji su razlozi da ne uradite mnogo vise nego sto ste do soda uradili i od ovoga sto ste kao nove

mjere za buducnost najaviii? Zasto iz pomoci iskljucujete veiiki broj ugrozenih pojedinaca,

domadnstava, pa cak i dtavih zajednica? Zasto snaznije ne podrzite ugrozene zanatske radnje,

preduzeca, zaposlene, ljude koji traze posao i preduzetnike?

Danas se od Vas odekuje da otvoreno kazete koliko novca ste planiraii da potrodte za
prevazilazenje ove krize, sa kojim iznosom sada raspolazete i kakve sve restriktivne mjere u

buducnosti pianirate?
I

Pitanje cu obrazloziti na samoj sjednici.

Molim da mi odgovor na postavljeno pitanje dostavite u pisanoj formi.



ODGOVOR

Poslanice Mandicu,

Sa punom paznjom sagledao sam sve predloge koji su prethodnih dana adresirani Vladi, njih na
desetinel a ticu se modela za saniranje posljedica izazvanih pojavom epideniije virusa C0V1D19.
Sa nepociijeljenom paznjom sagledavane su i mjere za podrsku gradanima i podsticaje privredi
koje su preduzimale zemlje u regionu, i u EvropI, naravno.

Jednako sam i sada Vas saslusao sa paznjom.

Nazalost, preovladavala je nevjerica da sa toliko ostrascenosti mozete negirati, iako ste pominjali
i dobre primjere, sve sto je dobro, samo da biste dokazali svoju tezu da vlast u Crnoj Gori radi
protiv SNjojih gradana, ili onu da je Vlada nesposobna.
Demantuju Vas rezultati koje smo ostvarili gospodine Mandicu.

Demantiiju Vas i sve ocjene sa referentnih adresa^ domaclh i medunarodnlh. Demantuju Vas i

istraziva'nja javnog mnijenja koja pokazuju skoro 100% podrsku mjerama Nacionalnog
koordinaclonogtijela I Vlade koju predstavljam.

Posto sam se rijetko pojavljivao zelim da iskoristim ovu priliku i mislim da je ovdje mjesto, da se

zahvalim Nacionalnom koordinacionom tijelu i predsjedniku Nacionalnog koordinacionog tijela

SImovicu na predanom radu svih ovih dana, odiukama koje su donijete i njlhovoj realizaciji.

Dakie, vjerujem gospodine Mandicu da bi bllo dobro, kada bi mogli cuti sebe sa neke distance,

pristojne distance o ovome sto ste govorili. Ili je to moja zabluda da bi se bilo sta promijenilo u

Vasem pristupu.

Stoga, prije nego sto prokomentarisem sijaset pitanja koja ste postavili, a neke i u nastavku, red

cu Vanfi jedno - ponosan sam na nacin na koji se borimo sa krizom izazvanom pojavom

koronaVirusa.

Ponosan, sto smo sacuvaii zivote nadh gradana u najvecoj mogucoj mjeri. A zadovoljan, sto danas

mozemo ovdje da se okupimo u ovom broju i sastavu. Drago mi je, poslanice Mandicu, sto smo

danas tu, i Vi i ja, i sve nase kolege.

Prije nego prokomentarisem „set urgentnih mjera pomod gradanima" koji ste predodli, vazno je

da Vam kazem i ovo - kada donosite odiuke, a posebno kada se ozbiljno bavite politikom, morate

biti sigurni da je temelj na kojem stojite dovoljno cvrst da izdrzi sva opterecenja koja mu

nadodajete. To se, u najprostijem smislu rijed zove - politicka i sveukupna drustvena

odgovprnost.

U Vasem prisutupu, bojim se da toga nema, niti zrelosti, niti odgovornosti.



Bas zbog odgovornosti prema gradanima i drzavi - sve mjere koje smo preduzeli, a koje danas
saopstavam i u odgovorima na pitanja vasih kolega, i vise puta u javnosti prethodnlh dana, upravo
su takve.j

I

I

Definisarie da obezbijede potreban nivo podrske, tj. da omoguce efikasniji oporavak ekonomije
po isteku krize, all 1 da ne ugroze stabilnost drzave.

Da 11 ceJo svi izaci bez posljedica? 1 da 11 to nudi bilo koji set mjera - Vas ill Vladin? Ne, poslanice
Mandicu: Rare ce bit) duboke, all ce i zarasti, sasvim sa siguran.

Kazali st'e da zakon Demokratskog fronta obezbjeduje visestruko vecu finansijsku podrsku
gradanima nego sto je to opredijello moj Kabinet. Da budem potpuno jasan - zakon
Demokratskog fronta ne obezbjeduje gotovo nista! On je primjer, bbjim se, povrsnosti, a mozda
i politlcke demagogije.

S druge strane, Vladin paket mjera obezbjeduje visemliionsku podrsku privredi I ugrozenim

gradanima, bas ono o cemu ste govorili ili na cemu ste potencirall. I to onu koja je realna i

ostvariva na osnovu onoga sto su nasi ekonomski pokazateiji 1 moci.

Nijesmo ih usvajali tako sto smo prepisivali od drugih, pa dodavali kako to neki zele. Vec tako sto

smo, kako sam na pocetku kazao, pazljivo anaiiziraii prilike i potom projektovali mjere.

Tu se apsolutno necemo zaustaviti, vet pripremamo novi paket koji ce odgovoritl novonastalim
potrebama privrede 1 pojedinaca.

5tajuci i gledajuci sta su drugi uradili, zakljucio sam da nema istih drzava, niti istovjetnih
ekonomija, pa samim tim ne moze biti ni istih ili slicnih ekonomskih modela. Zato nije pametno

prepisivati od drugih! Nije pametno ni gledati u tude dvorlstel

I bas zbog toga nijesam od onih koji te opredijeliti jednokratnu pomod gradanima, pa ih pozivati

da je ne uzmu, ako Im bas nije neophodna. To bi, po men! bio politicki kviz, a ne ekonomska i

socijalna politika. I po tome se Crna Gora razlikuje od drugih!

t\sto poredenja radi, samo dvije mjere koje ste predloziii: da se svakom punoljetnom gradaninu
dodijeiij jednokratno minimalna zarada, a svakom maloljetnom gradaninu polovina tog iznosa,
podrazumijevala bi izdvajanje od 123 miliona eura.

To je, da Vam pribiizim, vise nego cjelogodisnje izdvajanje za zarade za sistem zdravstva, ili za

pedeset odsto vise od svih kapitainih projekata za ovu godinu (Izuzimajud autoput), koje je na

nivou od 84 miliona eura.

Hipotetlcki govored, cak i da smo prihvatili taj uvozni prijedlog, Vi biste prvi kazali da DPS placa

svojim glasadma, kojih je po analogiji najvise jer smo najveca stranka. I opet biste nas optudii za

politicku kampanju u vrijeme epidemije, jerto uvijek radite kada nemate nikakav boiji argument

na stolu.



1 da ne zaboravirri; a pitali ste me - ko mi je dao za pravo da borbu protlv koronavirusa

zioupotrijebim tako sto cu je pretvoriti u izbornu kampanju DPS-a - odgovoricu Vam:
I

Ni D od pPS-a, ni P od politike - nijeste cull od mene 1 mojih saradnika svih ovih dana.

A za Vasu informaciju, pisma 1 poruke podrske svakodnevno stizu 1 od najtvrdokornljih
opozicionara.

Naprotiv

politicko

Vi ste taj koji neprekidnim pominjanjem DPS-a pokusava da dobije infuziju za svoje

trajanje.

OvIh dana istrajavall ste same na jednom - da dokazete da mjere koje donijelo Nacionaino

kooridinaciono tijelo nijesu bile ustavne, zakonite^ valjane i da je Crna Gora trebala drugim

putem.

Kojim putem, poslanice Mandicu? Odavno se Crna Gora oslobodila tudih puteva i putokaza koji

vode nikuda.

Zapravo

nece bit

ste, po ustaljenoj praksi, pokusali kompromitovati Institucije, nadajuci se da rezultati

kakvi jesu. Ni ovoga puta nijeste imali rasta.

Da privodlm kraju, jos detaijnije o ekonomskim mjerama cuiete, ako budete zeijeli, u daljem

razgovoru sa uvazenim posianicima.

Varna, llao I obicno, ostajem na raspolaganju da razgovaramo za dobrobit gradana i svakog
narednog dana, kao i danas, ako za to bude bilo interesovanja.

Hvala vam na paznji.


